

BUREAU DES COMMISSAIRES

Compte rendu de l'assemblée du 4 mars 1913, a.m.

Son Honneur le Maire L. A. Lavallée, MM. Dupuis, Ainey et Lachapelle.

1.—Soumis un rapport du Bureau des Estimateurs, transmettant les noms des propriétaires des terrains situés sur la ligne du Boulevard Pie IX projeté.

Résolu: De renvoyer ledit rapport au Président du Bureau des Estimateurs pour savoir quelle est la valeur desdits terrains, sur quel principe ils ont été cotisés et quelles sont les dimensions des propriétés qui sont en bordure des lignes homologuées.

2.—Soumis un rapport de l'Ingénieur en Chef, déclarant que pour compléter les égouts des rues Monsabré, Lacordaire et Louis Veuillot, il serait nécessaire de voter une somme additionnelle de \$10,687 payable entièrement par les propriétaires intéressés.

Résolu: De faire rapport au Conseil, recommandant de voter ladite somme.

3.—Soumise une offre de M. D. Dion, de vendre à la Cité, en rapport avec l'expropriation pour l'ouverture de la rue Sherbrooke, le lot No 2, subd. 555, situé sur la rue Valois et comprenant 2500 pieds, à raison de \$0.62½ le pied.

Résolu: De faire rapport au Conseil, recommandant d'accepter ladite offre.

4.—Soumis un rapport de l'Ingénieur en Chef, sur une demande de Mme Vve Jos. Corbeil, demandant de se faire payer une gratification à raison des nombreuses années de service de son mari.

Résolu: D'informer Mme Corbeil que le Bureau est dans l'impossibilité de faire droit à sa demande.

5.—Soumis un rapport du Département en Loi re demande de la Viau Home Land Company, pour l'ouverture des rues Ontario et Ste-Catherine.

Résolu: De référer de nouveau au Département en Loi pour savoir si la Ville est obligée de faire cette amélioration à ses frais.

6.—Soumise une requête des propriétaires de la rue Wolfe, s'opposant au pavage de ladite rue

Déposé aux archives.

7.—Soumise une communication de M. John M. M. Duff, au sujet des expropriations et des évaluations municipales.

Résolu: De référer au Président du Bureau des Estimateurs.

8.—Soumise une offre de cession de rue par la succession David Yuile et autres.

Résolu: De référer à l'Ingénieur en Chef pour rapport.

9.—Soumise une demande du Président de la Compagnie du "Star", pour permis de faire des ajoutés à la connection qui existe entre leur bâtisse sur la rue St-Jacques et sur la ruelle Fortification.

Résolu: De référer à l'Ingénieur en Chef pour rapport.

10.—Soumise une offre de M. Arthur C. D. Larivière, de vendre à la Cité trois lots de terre situés au coin des rues St-Omer et Notre-Dame Ouest, au prix de \$1.65 le pied.

Résolu: D'informer M. Larivière que cette offre ne peut être prise en considération, vu que le prix demandé est trop élevé.

11.—Soumise une demande de la Fanfare St-Charles, à l'effet de se faire aider dans l'achat des uniformes de ses membres.

Résolu: D'informer ladite fanfare que la Ville ne peut faire droit à leur demande, attendu que sa charte ne le lui permet pas.

BOARD OF COMMISSIONERS

Report of meeting held on the 4th March, 1913, a. m.

His Worship Mayor L. A. Lavallée, and Messrs. Dupuis, Ainey and Lachapelle.

1.—Submitted a report from the Chairman of the Board of Assessors, transmitting the names of the owners of properties situated on the line of the proposed Pius IX Boulevard.

Resolved: To refer back said report to the Chairman of Assessors, in order to know what is the assessed value of said pieces of land, on what basis they have been assessed and what are the dimensions of the properties bordering upon the homologated lines.

2.—Submitted a report from the Chief Engineer, stating that in order to complete the sewers of Monsabré, Lacordaire and Louis Veuillot streets, it will be necessary to vote an additional sum of \$10,687, payable entirely by the interested proprietors.

Resolved: That a report be made to Council, recommending that said sum be voted.

3.—Submitted a letter from Mr. D. Dion, offering to sell to the City "re" expropriation for the opening of Sherbrooke street, lot No. 2, 555, situated on Valois street, and measuring 2,500 feet, at the rate of 62½ cts per foot.

Resolved: That a report be made to Council, recommending that said offer be accepted.

4.—Submitted a report from the Chief Engineer, on the application from Mrs Widow Jos. Corbeil, for a gratuity on account of the numerous years of service of her husband.

Resolved: That Mrs Corbeil be informed that the Board is unable to comply with her request.

5.—Submitted a report from the Law Department "re" request from the Viau Home Land Company for the opening of Ontario and St. Catherine streets.

Resolved: That said report be again referred to the Law Department, in order to ascertain whether the City is obliged to make said improvement at its own expense.

6.—Submitted a petition from the proprietors on Wolfe street protesting against the paving of said street.

Filed of record.

7.—Submitted a communication from Mr. John M. M. Duffy, anent expropriations and municipal assessments.

Referred to the Chairman of the Board of Assessors.

8.—Submitted a letter from the Estate David Yuile and others offering to cede a street.

Referred to the Chief Engineer for a report.

9.—Submitted a letter from the President of the "Star" Company, asking for permission to make additions to the connection existing between their building on St. James street and Fortification lane.

Referred to the Chief Engineer for a report.

10.—Submitted a letter from Mr. Arthur C. D. Larivière, offering to sell to the City three pieces of land situated at the corner of St. Omer and Notre-Dame street West for the price of \$1.65 per foot.

Resolved: That Mr. Larivière be informed that his offer cannot be accepted, the price asked for being too high.

11.—Submitted a letter from the St. Charles Band, asking for a grant for the purchase of uniforms for their members.

Resolved: That said band be informed that the City cannot comply with their request, in view of the fact that its charter does not authorize such grants.